
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

1. Kokouksen avaus 

Puheenjohtaja avasi kokouksen klo 9.00.  

2. Edellisen kokouksen pöytäkirja  

Edellisen kokouksen pöytäkirja on toimitettu ryhmän jäsenille sähköpostitse. Mikäli 

siihen ei tule kommentteja/korjauksia kuluvan viikon aikana, katsotaan pöytäkirja 

hyväksytyksi. 
 

ASIANUMERO STM113:00/2022 

AIKA Maanantai 25.9.2023 klo 9.00–11.00 

PAIKKA Teams-kokous 

Kutsuttu  

Jäsen Organisaatio Lisätietoa 

Joni Komulainen STM puheenjohtaja 

Hanna Tervonen Findata  

Jarmo Harju FIMM  

Meri-Tuulia Kaarakainen Turun yliopisto  

Kimmo Kaski Aalto yliopisto X 

Kristiina Lappalainen Traficom X 

Jussi Leinonen Bayer X 

Päivi Lindström Findata  

Tomi Mäkelä Helsingin yliopisto X 

Tuomo Pentikäinen Veil.ai X 

Jarkko Reittu THL X 

Tom Southerington FinBB X 

Hannele Svanström Aluehallintovirastot  

Kirsi Talonen Helsingin yliopisto  

Janika Tarkoma Tilastokeskus sijaisena Annu Cabrera 

Arho Virkki VSSHP X 

Kutsuttavat asiantuntijat   

Toni Ahvas Helsingin yliopisto X 

Antti Honkela Helsingin yliopisto X 

Andrei Lauren STM X 

Tanja Muotka Findata X 

Peija Haaramo Findata sihteeri 



3. Kuva- ja signaalitiedon anonymisointi -linjaus 

Joni Komulainen kertoi linjausluonnokseen saaduista lausunnoista, joita tuli yhteensä 

reilut kymmenen kappaletta. Yleisesti ottaen lausunnonantajat olivat tyytyväisiä siihen, 

että asiaan on kiinnitetty huomiota ja sitä koskien pyritään tekemään linjaus. Myös itse 

linjausluonnoksen sisältöön oltiin pääosin tyytyväisiä. Lausunnonantajilta saatiin erilaisia 
täsmennysehdotuksia linjaukseen. Toivottiin selkeytystä myös sille, mistä asioista tämä 

ryhmä voi ylipäänsä tehdä linjauksia. 

Tietosuojavaltuutetun toimiston lausunnossa oli useampia sellaisia yksityiskohtia, joista 

ryhmän voisi olla hyvä keskustella perusteellisemminkin suoraan TSV:n kanssa. Sovittiin, 

että yritetään järjestää tällainen keskustelutilaisuus. 

Toimitetaan saadut lausunnot tälle asiantuntijaryhmälle tarkemmin tutustuttaviksi. 

Jatketaan linjauksen työstöä lausuntojen pohjalta joko juridisen tai tilastollisen 

tietosuojan alaryhmissä, tai mahdollisesti niissä molemmissa. Jatkokäsitelty 

linjausluonnos tuodaan sitten pääryhmän hyväksyttäväksi. 

4. EHDS tilannekatsaus 

Asetusehdotuksen käsittely EU:n ministerineuvostossa on jatkunut aktiivisena, Joni 

Komulainen kertoi tuoreimmat uutiset asian tiimoilta. 

5.  Findatan tilannekatsaus 

Peija Haaramo kertoi Findatan ajankohtaisia kuulumisia. 

- Tämä asiantuntijaryhmä valmisteli vuonna 2021 muistion koskien 
saatavuuspalveluita. Työtä olisi syytä jatkaa ja päivittää. Sovittiin, että asian 

tiimoilta voidaan kysyä tietosuojavaltuutetun näkemystä. 

- Tulosten anonymiteetin varmistamisen osalta ajankohtaisia kehitystehtäviä ovat 
työkalut muista käyttöympäristöistä tulevien tulosten siirtoon ja 

pistotarkastusten tekemiseen, sekä yksilötasoisen aineiston ja 

koneoppimismallien tulosten anonymiteetin varmistaminen. 
- Työn alla on tarkempi anonymisointiohjeistus Findatan sisäiseen käyttöön siten, 

että samalla yhtenäistetään käytäntöjä THL:n kanssa. Sovittiin, että esitellään 

ohjeet tällekin ryhmälle. 

- Pohdinnassa on myös se, millaiset kriteerit luvansaajan omien pseudo-ID-
koodien tulee täyttää, jotta Findatan on mahdollista käyttää niitä. 

6. Alatyöryhmien tilanne 

- Tilastollinen tietosuoja 
o Työryhmä kokoontui elokuussa, jolloin keskusteltiin rivitasoisesta 

anonymisoidusta datasta ja sen mahdollisuuksista ja riskeistä. 

- Juridinen tietosuoja: ei ole kokoontunut pääryhmän edellisen kokouksen jälkeen. 

- Organisatorinen tietoturva: ei ole kokoontunut pääryhmän edellisen kokouksen 

jälkeen. 

- Tekninen tietoturva (kyberturvallisuus): ei ole kokoontunut pääryhmän edellisen 
kokouksen jälkeen. 

7. Ilmoitusasiat 

Neuvottelutulos hallitusohjelmasta julkistettiin 16.6.2023. Joni Komulaisen mukaan vielä 
ei ole tarkkaa tietoa siitä, mitä dokumentin maininta ”Arvioidaan Findatan rooli” tulee 



käytännössä tarkoittamaan. Vastaavasti käytännön toimista toisiolain osalta ei ole vielä 

päätöksiä tiedossa. On mahdollista, että EHDS-asetus tulee pian korvaamaan toisiolain. 

8. Seuraavat kokoukset 

Seuraava kokous pidetään maanantaina 6.11.2023 klo 10–12. 

9. Muut asiat 

Ei käsitelty muita asioita. 

10. Kokouksen päätös  

Puheenjohtaja päätti kokouksen klo 10.43.  

 


